
Valtuustoaloite yksityistieavustusmäärärahoista talousarviossa 
 
Kunnanvaltuusto 22.02.2021 § 17  
  

 
Valtuutettu Aarne Laasonen luki ja jätti kokouksessa seuraavan yksityistieavustuksia koskevan 
valtuustoaloitteen: 
 
”Tohmajärvellä rakennuskaava-alueen ulkopuolella elää 70 % asukkaista ja vaikka osa asuu valtionteiden 
varrella, arvioiden yli puolet on yksityisteden käyttäjiä. He kaikki ovat kuin myös kesämökin omistajat 
ovat kiinteistöveron maksajia.” 
 
Aarne Laasonen esittää valtuustoaloitteessaan, että  
 
1) vuosittaisen avustusmäärärahan tulee olla inflaation huomioiden 2,25  kertaa 84000 = 168000 €. 

 
2) Tohmajärven kunta avustaa 15% perusparannuksia, jotka saavat valtionavustusta. Tohmajärven 

kunnan tulee avustaa perusparannushankkeita 20 prosentilla (Joensuu ja Kitee % 20) 
 

3) Kunnossapitoavustus vuodesta 2022 jatkuen tulee sitoa yleisindeksiin. Indeksitarkistus tapahtuu 5-
vuotiskausin niin, että ensimmäinen tarkastus on 2027. Deflaatiotilanteessa  samoin.” 

 
Aloitteen on allekirjoittanut Aarne Laasosen lisäksi 6 muuta valtuutettua. 
 
Valtuustoaloite kokonaisuudessaan on pöytäkirjan liitteenä. 

 
Päätös 
 Valtuusto ottaa aloitteen vastaan ja antaa sen edelleen kunnanhallituksen valmisteltavaksi.   
 
 ________ 
 
 
Kunnanhallitus 15.03.2021 § 110  
 

Asian valmistelija 
 vt. hallintopäällikkö 

 
Esittelijä 
 vs. kunnanjohtaja 

 
Päätösehdotus 
 Kunnanhallitus antaa aloitteen edelleen ympäristölautakunnan valmisteltavaksi. 

 
Päätös 
 Hyväksyttiin esittelijän päätösehdotus.   
 
 ________ 
 
 
 



Ympäristölautakunta 31.08.2021 § 94  
  

 
Valtuustoaloite on jaettu ympäristölautakunnan jäsenille esityslistan liitteenä. 
  

 
Asian valmistelija 
 tekninen johtaja 

 
Esittelijä 
 tekninen johtaja Berg Jorma 

 
Päätösehdotus 
 Ympäristölautakunta keskustelee yksityistieavustusten määräymisperuste-esityksestä ja esittelijä tekee 

päätösehdotuksen kokouksessa käydyn keskustelun pohjalta. 
 
 
 Ympäristölautakunta kävi asiasta keskustelun. Keskustelun jälkeen esittelijä teki kokouksessa seuraavan 

päätösehdotuksen:  
 
 Ympäristölautakunta antaa aloitevastauksen kunnanhallitukselle ja -valtuustolle seuraavasti: 
 

1) Vuosittaisen avustusmäärärahan suuruus käsitellään vuosittain talousarviokäsittelyn yhteydessä. 
 

2) Avustus on 20 % vuodesta 2022 alkaen perusparannushankkeille. Edellytyksenä on, että 
avustushakemukset toimitetaan kuntaan edellisen vuoden syyskuun loppuun mennessä. 

 
3) Indeksitarkastelua ei tehdä.  

 
 

Päätös 
 Ympäristölautakunta hyväksyi esittelijän kokouksessa tekemän päätösehdotuksen mukaisesti. 
 
 ________ 
 
Kunnanhallitus 20.09.2021 § 370    
99/00.02.15/2021 [Valtuustoaloite yksityistieavustusten määrärahan suuruudesta talousarviossa]    

 
Kunnan maksamat yksityistieavustukset jakautuvat kunnossapitoavustuksiin ja peruskorjausavustuksiin. 
 
Kunnossapitoavustukset maksetaan vuosittain avustusehdot täyttäville yksityisteille 
kunnossapitoavustuksiin varatusta määrärahasta, joka on viime vuosina ollut 100 000 € - 120 000 €. 
Yksityistien saaman kunnossapitoavustuksen määrä riippuu tien kunnossapitoluokasta sekä 
avustustettavan tien pituudesta. Kunnossapitoavustuksiin varattava määräraha on määräytynyt  ja 
määräytyy jatkossakin talousarvion mahdollistamissa puitteessa. Näin ollen ei avustuksen sitominen 
indeksiin ole mahdollista.  
 
Peruskorjausavustusten ehtona on yksityistien saama myönteinen avustuspäätös ELY-keskukselta. 
Peruskorjausavustuksiin ei ole talousarvioon vuosittain varattu kiinteää määrärahaa. Siitä syystä on 
tärkeää, että hakemukset seuraavan vuoden peruskorjaushankkeisiin tulisi toimittaa jo edellisenä 



vuonna ennen talousarviovalmistelua, jolloin hankkeen vaatima rahoitus voidaan ottaa huomioon 
talousarviossa. Kunnan avustuosuuden nosto 20 % pienentää peruskorjaushankkeen tiekunnan 
omarahoitusosuutta ja parantaa tiekuntien mahdollisuuksia hankkeiden toteuttamiseen. 
 

 
Asian valmistelija 
 kuntatekniikan päällikkö, hallintopäällikkö 

 
Esittelijä 
 vs. kunnanjohtaja 

 
Päätösehdotus 
 Kunnanhallitus yhtyy ympäristölautakunnan näkemykseen siitä, että  

1. Vuosittaisen avustusmäärärahan suuruus käsitellään vuosittain talousarvion yhteydessä 
2. Tohmajärven kunta avustaa 20 % perusparannuksia, jotka saavat valtionavustuksia, alkaen vuodesta 
2022. Edellytyksenä on, että avustushakemukset toimitetaan kuntaan edellisen vuoden syyskuun 
loppuun mennessä. 
3. Indeksitarkastelua ei tehdä. 
 
Kunnanhallitus hyväksyy edellä esitetyt toimet vastauksena aloitteeseen ja esittää edelleen 
kunnanvaltuustolle, että valtuusto hyväksyy toimet vastauksena aloitteeseen ja samalla toteaa aloitteen 
loppuun käsitellyksi. 

 
Kokouksessa esittelijä täydensi päätösehdotustaan seuraavasti: 
 
Kunnanhallitus yhtyy ympäristölautakunnan näkemykseen siitä, että  
1. Vuosittaisen avustusmäärärahan suuruus käsitellään vuosittain talousarvion yhteydessä 
2. Tohmajärven kunta avustaa 20 % perusparannuksia, jotka saavat valtionavustuksia, alkaen vuodesta 
2022. Edellytyksenä on, että avustushakemukset toimitetaan kuntaan edellisen vuoden syyskuun 
loppuun mennessä. 
3. Kunnossapitoavustusta ei sidota indeksiin. 
 
Kunnanhallitus hyväksyy edellä esitetyt toimet vastauksena aloitteeseen ja esittää edelleen 
kunnanvaltuustolle, että valtuusto hyväksyy toimet vastauksena aloitteeseen ja samalla toteaa aloitteen 
loppuun käsitellyksi. 

 
Päätös 
 Hyväksyttiin esittelijän päätösehdotus kokouksessa tehtyine täydennyksineen. 
 
 ________


